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Odměna 345 tisíc pro Milana Kubka? Nelze, říkají
právníci

pickey.cz/p/282225d52670e06da686b2a981887661

Je tomu zhruba měsíc, co Mainstream zveřejnil první informaci o

tom, že prezident ČLK Milan Kubek inkasoval v prosinci 2021 v

rozporu se zákonem odměnu ve výši 345 tisíc.  Právníci komory se od

té doby zoufale snaží obhájit využití peněz vybraných od lékařů na

statisícové odměny pro prezidenta.  Mainstream oslovil právnická

esa, aby do věci vnesli jasno.

Profesor občanského práva z Univerzity Palackého Olomouc Ivo

Telec nemá pochyb: Funkce v komoře jsou funkce čestné.

Advokátka Vladana Vališová, která se specializuje na zdravotnické

právo, zdůrazňuje, že funkcionáři si mohou dle zákona nárokovat

pouze takzvané náhrady, které navíc musejí doložit. 

https://www.pickey.cz/p/282225d52670e06da686b2a981887661?fbclid=IwAR3D0gHtDaYIaFOW6LgCdRoXbwixqfVFJ8fxP4Upf3TGKU3MMweVbbmx3fk
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Jako protiprávní jednání vyhodnotil udělení odměny Milanu

Kubkovi i profesor správního práva z Univerzity Karlovy Martin

Kopecký. 

O takzvaných "odměnách" pro prezidenta rozhodlo svévolně 11 členů

představenstva.  O tom, jak a za co lze platit funkcionáře komory,

přitom hovoří zákon č 220/1991 sb.  zcela jasně:  Lze proplácet jen

přesně vyčíslené náhrady za čas, který lékaři strávili prací pro

komoru anebo proplácet vynaložené výdaje.  O tom, jaká bude

hodinová taxa, musí rozhodovat nejvyšší orgán komory, kterým je

sjezd.  
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Tuto pravomoc tedy nemůže sjezd  představenstvu komory předat, a

to dokonce ani tehdy, když by se na tom delegáti sjezdu shodli.  O

tom, že by představenstvo mohlo vyplácet funkcionářům cokoliv

mimo rámec zákona, (logicky) sjezd ani nikdy nejednal.  Nic o právu

představenstva vyplácet funkcionářům "odměny" neříkají dokonce

ani stavovské předpisy, například finanční řád. Ten by si funkcionáři

komory teoreticky mohli novelizovat sami, aby svým krokům dodali

alespoň zdání legitimity. Neudělali ani to.  De facto vzali několik

stovek tisíc ze společné kasy, kam lékaři povinně posílají své

příspěvky a poslali je na účet Milanu Kubkovi.  Dlužno říci, že

viceprezident Zdeněk Mrozek měl původně odměnu dostat také.

Odmítl ji. Milan Kubek naopak členům představenstva poděkoval za

"hezký vánoční dárek".  

Mainstream oslovil vedení ČLK, aby zjistil, na základě jakého

zákonného ustanovení či alespoň stavovského předpisu prezident

odměnu obdržel. Odpovědi jsme se nedočkali. Místo novinářů se ale

začínají ptát sami lékaři.  Mgr.Bc. Milan Máca z právního oddělení

komory jim na jejich dotazy rozesílá tuto odpověď:
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Mgr.Bc. Milan Máca se snaží lékaře zmást.  Představenstvo prý může

mezi sjezdy rozhodovat o všem, co zákon přímo nevylučuje.  Mgr.Bc.

Milan Máca ale zamlčuje, že jediný zákonný způsob vyplácení peněz

jsou zmíněné náhrady.  Představenstvo zkrátka nemůže poslat

prezidentovi libovolnou finanční částku tak, že pro ni jenom vymyslí

jiný název. 

Odměny může vedení komory dávat pouze zaměstnancům.

Funkcionáři ale nejsou zaměstnanci.  Pokud chce Milan Kubek

odměny, musel by se vzdát funkcí v komoře a nechat se zaměstnat. 

Například jako asistent Mgr.Bc. Milana Mácy, kterému by mohl

nahlas předčítat  zákon číslo 220/1991 sb.  

“Jakékoliv jiné pokusy vyplácet funkcionářům peníze mimo tyto

zákonem stanovené mantinely je s tímto ustanovením v příkrém

rozporu. Jde o peníze lékařů a představenstvo s nimi musí zacházet s

péčí řádného hospodáře. Tyto neoprávněně vyplacené peníze by se

měly vrátit zpět do pokladny komory,” dodává  JUDr. Vladana

Vališová.

Navenek se právníci komory snaží vystupovat sebejistě. Myslí si

zřejmě, že když před libovolné tvrzení dají paragraf, každý se lekne.

Dění na komoře ale ukazuje, že realita je jiná.  Ve skutečnosti svým

sebejistým prohlášením už nevěří ani funckionáři sami.
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Na posledním jednání představenstva koncem ledna totiž  padl

návrh, aby prezident dostal odměny i v letošním roce. Navrhla mu je 

MUDr. Dostalíková.  Reakce členů představenstva musela Milana

Kubka šokovat.  Zatímco v prosinci 2021 mu odměny odhlasovalo 11

z 12 přítomných členů, tentokrát se všichni přítomní buď zdrželi

hlasování nebo byli proti s výjimkou jediného hlasu - právě doktorky

Dostalíkové.

Změna  přístupu jindy tak loajálních kolegů Milana Kubka zřejmě

natolik rozhodila,  že následně “zapomněl” dát tento pro něj

ponižující bod  (včetně hlasování o něm) do zápisu, čímž de facto

zápis zfalšoval.  Představenstvo se nakonec dohodlo, že místo odměn

požádá na listopadovém sjezdu delegáty, aby Milanu Kubkovi

navýšili paušální náhrady, které pobírá.  Komora tedy pro tuto chvíli

ušetřila čtvrt milionu. Tolik měl Milan Kubek dostat na letošních

odměnách.  O tom, zda bude muset vrátit 345 tisíc inkasovaných

loni, musejí rozhodnout lékaři. 

Proč prezident Kubek tají lékařům a sjezdu delegátů vlastní Komory,

kolik si bere ze společné kasy?

https://www.pickey.cz/p/9dd53d8f471c18448021c129721aa0f0

Sledujte Mainstream, vaše zpravodaje o tom, co jste neměli

vědět:  www.pickey.cz/mainstream

Doporučujeme vtipný rozhovor s šéfkou revizní komise MUDr

Vedralovou - levou rukou prezidenta Kubka, která stojí za

astronomickými odměnami pro svého prezidenta.

 https://www.pickey.cz/p/94bd96c1b74d8114caf0297a36a36dfd

Poslechněte si rozhovory s našimi právníky, kteří vás na rozdíl od

právníků Komory neblafují. 

https://www.pickey.cz/p/a338c1f54a1522c9f1ca094c35fb1282

https://www.pickey.cz/p/0057a2857128157bfff89e59ac42c11d

https://www.pickey.cz/p/9dd53d8f471c18448021c129721aa0f0
http://www.pickey.cz/mainstream
https://www.pickey.cz/p/94bd96c1b74d8114caf0297a36a36dfd
https://www.pickey.cz/p/a338c1f54a1522c9f1ca094c35fb1282
https://www.pickey.cz/p/0057a2857128157bfff89e59ac42c11d
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Budete chtít, aby prezident Kubek neoprávněně přijaté peníze vrátil? 

Kontaktujte nás na podcast.mainstream@gmail.com. 
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